
2014D03497 LIJST VAN VRAGEN 

Nr Vraag 
1 Valt de keuze van PGGM om niet langer te beleggen in een vijftal 

Israëlische banken vanwege de betrokkenheid van deze banken bij 
de financiering van Israëlische nederzettingen in bezette Palestijnse 
gebieden onder de eigen maatschappelijke verantwoordelijkheid 
van PGGM? 

2 Geven belangrijke Maatschappelijk Verantwoord Ondernemen 
(MVO)-initiatieven, waaronder de OESO-richtlijnen, voldoende 
houvast inzake individuele afwegingen van bedrijven zoals onlangs 
door PGGM om niet meer te investeren in een aantal Israëlische 
banken? 

3 Kunnen bedrijven in de afwezigheid van eenduidige richtlijnen over 
etikettering van de overheid of Europese afspraken hierover op 
basis van de OESO-richtlijnen individueel afwegingen maken over 
het afnemen van producten uit de bezette Palestijnse gebieden en 
de voorlichting aan consumenten hierover? 

4 Is het ontmoedigingsbeleid alleen van toepassing op Nederlandse 
bedrijven die zaken willen doen die direct bijdragen aan de bouw of 
instandhouding van nederzettingen? Of kan het ook van toepassing 
zijn op het zaken doen met Israëlische bedrijven die zowel in Israël 
als in bezet gebied actief zijn? 

5 Bent u, gezien de recente ophef over bedrijven die zich geheel of 
gedeeltelijk hebben teruggetrokken uit Israël en activiteiten buiten 
de Groene Lijn, bereid het ontmoedigingsbeleid per brief uitgebreid 
toe te lichten? 

6 Waarom heeft u in antwoord op mondelinge vragen op 14 januari 
2014 gezegd «Ik ben nog geen bedrijven tegengekomen die het 
ontmoedigingsbeleid van Nederland onduidelijk vinden»? Wordt dit 
standpunt gedeeld door VNO NCW? Hoe verhoudt zich dat tot het 
feit dat diverse bedrijven, zoals Vitens en Royal Haskoning, juist 
gesprekken zijn aangegaan met het Ministerie van Buitenlandse 
Zaken om duidelijkheid te krijgen over het ontmoedigingsbeleid? 

7 Waarom heeft de Minister voor Buitenlandse Handel en Ontwikke-
lingssamenwerking geen antwoord gegeven op de schriftelijke 
vragen van de leden Omtzigt en Agnes Mulder, nummers 4 en 5 
(kenmerk 2014Z00447)? Bent u bereid deze vragen alsnog te 
beantwoorden? 

8 Heeft voorafgaand aan het afzeggen van het bezoek aan Mekorot 
overleg en afstemming plaatsgevonden binnen het kabinet, of heeft 
de Minister voor BuHa & OS eigenstandig besloten af te zien van 
het bezoek? Zo ja, waarom? 

9 Welke afspraak duurde langer voor de Minister-President zodat hij 
niet naar The Library kon? 

10 Van hoe laat tot hoe laat was de Minister-President aanwezig bij 
The Library en van hoe laat tot hoe laat de Minister voor BuHa-OS? 

11 Waarom heeft de Minister-President bij het bezoek aan The Library 
ter plekke besloten tot een wijziging in zijn programma? 

12 Heeft de Minister-President door een wijziging ter plekke in zijn 
programma daadwerkelijk het grootste deel van het bezoek aan The 
Library gemist? 

13 Hoeveel en welke Nederlandse bedrijven zijn sinds de inwerkingtre-
ding van het ontmoedigingsbeleid door de regering ontmoedigd? 

14 Hoe beoordeelt u het feit dat de Nederlandse ambassadeur in korte 
tijd twee keer is ontboden door de Israëlische regering? 

15 Is het twee keer ontbieden van een Nederlandse ambassadeur in 
zo’n korte periode eerder voorgekomen? Zo ja, waar en wanneer 
was dat? 
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Nr Vraag 
16 Waren er bij officiële activiteiten van het programma Israëlisch 

bedrijven met nederzettingen in de bezette gebieden aanwezig? Zo 
ja, welke? 

17 Deed Mekorot mee aan een werkgroep van de Minister voor 
Buitenlandse Handel en Ontwikkelingssamenwerking? 

18 Welke partijen nemen deel aan de technische werkgroepen op het 
gebied van agro&food, energie, ict en water? 

19 Kan per werkgroep worden aangegeven welke doelen de werk-
groep zich heeft gesteld? 

20 Welke activiteiten gaat het operationeel water partnerschap tussen 
Videns Evidens International en de PWA (Palestinian Water 
Authority) ontplooien? Met welk doel? 

21 Kunt u de samenwerkingsovereenkomst tussen Clingendael en 
PASSIA nader toelichten? Welke doelen wil Clingendael bereiken 
met deze overeenkomst? 

22 Kunt u een nadere toelichting geven op de samenwerkingsovereen-
komst inzake capaciteitsopbouw tussen VNG en Rawabi? 

23 Kunt u aangeven waarom het kabinet ervoor gekozen heeft de 
Palestijnse Vertegenwoordiging in Den Haag op te zullen waarde-
ren tot Palestijnse Missie? Kunt u aangeven waarom de Kamer niet 
betrokken is in de besluitvorming hieromtrent? En per wanneer zal 
deze statuswijziging ingaan? 

24 Zijn alle EU-staten overgegaan tot opwaardering van de Palestijnse 
vertegenwoordiging tot een Palestijnse Missie? Klopt het dat in 
Tsjechië niet overgegaan is tot opwaardering van de Palestijnse 
vertegenwoordiging? Zijn er nog meer landen die hier niet toe over 
gaan of zijn overgegaan? Zo ja, welke zijn dat? 

25 Kunt u het verschil aangeven tussen een Vertegenwoordiging, een 
Missie en een ambassade? 

26 De Tsjechische politie heeft na onderzoek naast wapens ook 
explosieven gevonden in de residentie van de Palestijnse Vertegen-
woordiging. Dit onderzoek was mogelijk omdat de Vertegenwoordi-
ging in Praag geen diplomatieke onschendbaarheid geniet. Vormt 
deze vondst aanleiding om de residentie van Palestijnse vertegen-
woordiging in ons land aan een onderzoek te onderwerpen? Zo 
nee, waarom niet? Wat betekent de Nederlandse opwaardering van 
de status van Vertegenwoordiging naar Missie voor eventuele 
diplomatieke onschendbaarheid? 

27 Kunt u aangeven waarom Birgitta Tazelaar de titel «ambassadeur» 
heeft verkregen, zoals bleek uit de brochure die werd aangeboden 
tijdens de ambassadeursconferentie terwijl 1) er nog geen sprake is 
van een erkend VN-land, 2) het politiek gevoelig ligt en 3) de Kamer 
hier niet over is geïnformeerd? 

28 Heeft u op basis van de besprekingen over het Bilateraal Samen-
werkingsforum met de Palestijnse Autoriteit (PA) in de Palestijnse 
gebieden aanleiding om aanpassingen aan te brengen? Zo ja, welke 
aanpassingen worden doorgevoerd? 

29 Is het waar dat de opzet van een operationeel water partnerschap 
tussen Vitens Evides International en de PWA is stopgezet? Indien 
neen, wat zijn dan de feiten? Zo ja, is dit definitief of tijdelijk? Kunt 
u dat toelichten? 

30 Kunt u aangeven hoeveel contracten er zijn gesloten tussen 
Nederlandse bedrijven en de Palestijnse Autoriteit en/of Palestijnse 
ondernemers? 

31 Acht u het mogelijk de import van landbouwproducten die onder 
auspiciën van de PA zijn geproduceerd, in Nederland uit te breiden? 
Zo ja, hoe en kan dat zonder gebruik te maken van de containers-
canner? 
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Nr Vraag 
32 Kent u de berichten uit kringen van Joodse kolonisten dat zij een 

exportverlies van 14 procent over landbouwproducten hebben 
geboekt in 2013 (http://bigstory.ap.org/article/minister-lack-peace-
will-hurt-israeli-economy)? Bent u bereid er bij de Nederlandse 
importeurs en detaillisten op aan te dringen Palestijnse producten 
te verkiezen boven landbouwproducten uit de illegale nederzettin-
gen, aangezien het om het zelfde klimaat, grond, afstand tot 
Nederland gaat en de producten uit nederzettingen illegaal zijn? 
Indien neen, waarom niet? Zo ja, op welke termijn kunt u dat 
realiseren? 

33 Heeft u cijfers over afnemende handelsbetrekkingen (im- en export) 
tussen Nederlandse bedrijven en nederzettingen? Acht u het een 
positief gevolg van uw ontmoedigingsbeleid als deze betrekkingen, 
althans voorlopig tot de onderhandelingen een twee-
statenoplossing hebben opgeleverd, op een laag pitje komen te 
staan? Kunt u uw antwoord toelichten? 

34 Hebben leden van de PA er bij u op aangedrongen illegale 
nederzettingen uit te sluiten van de contacten met Nederland? Zo 
ja, wat is uw antwoord daarop? 

35 Bent u bereid de status van de Palestijnse Vertegenwoordiging in 
Den Haag op te waarderen tot ambassade? Deelt u de opvatting dat 
een Palestijnse ambassade in Den Haag een gepaste status zou zijn 
voor een partner in een Samenwerkingsforum? Indien neen, 
waarom niet? Zo ja, wanneer bent u bereid daartoe over te gaan? 

36 Er wordt gesproken over «bereikte resultaten die zullen dienen als 
basis voor verdere verdieping van de onderlinge banden, waaron-
der [{]» en vervolgens worden 8 resultaten genoemd. Welke andere 
resultaten worden hier onvermeld gelaten? 

37 Heeft de Nederlandse regeringsdelegatie, in het kader van de 
bevordering van vreedzame coëxistentie tussen Israel en de 
Palestijnse Arabieren en het oplossen van gezamenlijke zeer 
prangende milieuproblemen, getracht de samenwerking tussen 
Israel en de Palestijnse Autoriteit te bevorderen op het gebied van 
waterzuivering en -beheer? Zo nee, waarom niet? Zo ja, deelt u dan 
de mening dat het onbegrijpelijk is en blijft dat juist op watergebied 
twee Nederlandse bedrijven zich geroepen voelden een door het 
Nederlandse Ministerie van Buitenlandse Zaken neergelegd 
«ontmoedigingsbeleid» te volgen en zich uit waterprojecten terug 
te trekken die de belangen van zowel de Israeli’s als de Palestijnse 
Arabieren dienen? Zo nee, waarom niet? Zo ja, bent u dan bereid er 
bij deze bedrijven op aan te dringen hun besluit terug te draaien? 

38 Hoe beoordeelt u, in het kader van het internationale recht, de 
uitspraak van 22 maart 2013 van het Franse Hof van Beroep in de 
kwestie van de betrokkenheid van Franse vervoersbedrijven bij de 
aanleg en exploitatie van de tramlijn in Jeruzalem? http://
www.jta.org/2013/04/26/news-opinion/world/french-court-
jerusalem-light-rail-project-legal 

39 Wat wordt, gezien het niet uniforme beleid van EU-lidstaten ter 
zake, precies bedoeld met de aankondiging dat: «de Palestijnse 
Vertegenwoordiging in Den Haag tot Palestijnse Missie zal worden 
opgewaardeerd, overeenkomstig de status van de Palestijnse 
Vertegenwoordiging in andere EU-lidstaten»? 

40 Wat is de het verschil tussen een «Palestijnse Vertegenwoordiging» 
en een «Palestijnse Missie»? 

41 Welke algemene en politieke consequenties heeft de opwaardering 
van de Palestijnse Vertegenwoordiging in Den Haag? 
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Nr Vraag 
42 Wat is de precies de nieuwe juridische en diplomatieke status van 

de Palestijns-Arabische Vertegenwoordiging in Den Haag, gezien 
het feit dat geen sprake is van een vertegenwoordiging van een 
soevereine staat? 

43 Presenteert de Palestijns-Arabische vertegenwoordiging in Den 
Haag zich in diplomatieke contacten en officiële brieven en andere 
stukken als vertegenwoordiging van de «State of Palestine» of van 
«Palestine»? Zo nee, hoe presenteert men zich dan? Zo ja, hoe 
beoordeelt u dan die presentatie vanuit het gezichtspunt dat er ten 
westen van de Jordaanrivier geen Palestijns-Arabische staat 
bestaat? 

44 Welke afspraken zijn gemaakt over de officiële presentatie van de 
«Palestijnse Missie»? 

45 Wordt de status van de Nederlandse vertegenwoordiging bij de 
Palestijnse Autoriteit ook opgewaardeerd? Zo ja, in welk opzicht en 
met welke politieke consequenties? 

46 Wat is de precieze juridische en diplomatieke status van de 
Nederlandse vertegenwoordiging bij de Palestijnse Autoriteit, 
gezien het feit dat geen sprake is van een vertegenwoordiging bij 
een soevereine staat? 

47 Welke officiële titel voert de Nederlandse vertegenwoordiger bij de 
Palestijnse Autoriteit? 

48 Wat is precies het officiële werkgebied van de Nederlandse 
vertegenwoordiger bij de Palestijnse Autoriteit? Is dat werkgebied 
functioneel of territoriaal? Indien het werkgebied territoriaal is, valt 
de door de Hamasbeweging bestuurde Gazastrook er dan onder? 

49 Wat is in het kader van de bilaterale relatie tussen Nederland en de 
door de Palestijnse Autoriteit bestuurde gebieden de precieze 
juridische en diplomatieke status van de Palestijnse Bevrijdingsbe-
weging PLO? 

50 Wordt de bevolking van de door de Palestijnse Autoriteit bestuurde 
gebieden in rechte vertegenwoordigd door de Palestijnse Autoriteit 
of door de PLO? 

51 Wordt de bevolking van de door de Hamasbeweging bestuurde 
Gazastrook in rechte vertegenwoordigd door Hamas, de Palestijnse 
Autoriteit, of de PLO? 

52 Welke organisatie vertegenwoordigt de belangen van het Pales-
tijnse volk bij de Verenigde Naties? Is dat de PLO of de Palestijnse 
Autoriteit? 

53 Welke organisatie is door de Verenigde Naties erkend als de 
wettelijke vertegenwoordiger van het Palestijnse volk? Is dat de 
PLO of de Palestijnse Autoriteit? 

54 Welke organisatie wordt door de Nederlandse regering beschouwd 
als de wettelijke vertegenwoordiger van het Palestijnse volk? Is dat 
de PLO of de Palestijnse Autoriteit? 

55 Welke rechtspersoon is verantwoordelijk voor het logistiek en 
politiek functioneren van de Palestijns-Arabische vertegenwoordi-
ging in Den Haag? Is dat de PLO of de Palestijnse Autoriteit? 

56 Is met de Israelische regering gesproken over de opwaardering van 
de Palestijnse Vertegenwoordiging in Den Haag? Zo nee, waarom 
niet? Zo ja, wat was de Israelische reactie? 

57 Wat zijn de kosten van (het hervatten van) «de training van jonge 
Palestijnse diplomaten» en het verzorgen van cursussen internatio-
naal recht? Welke instelling(en) zal/zullen met het verzorgen van dat 
cursussenpakket worden belast? 

58 Heeft het kabinet tevens toegezegd om ook cursussen internatio-
naal recht te verzorgen voor jonge Israëlische diplomaten? Indien 
neen, waarom niet? 
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Nr Vraag 
59 Is in bilateraal of Europees verband overleg gevoerd over het 

recente incident met wapens en explosieven in de burelen van de 
Palestijnse vertegenwoordiging in Praag? Zo ja, wilt u daar dan 
verslag van doen? 

60 Welke concrete maatregelen gaat u treffen om te voorkomen dat de 
burelen van de opgewaardeerde Palestijns-Arabische vertegen-
woordiging in Den Haag worden misbruikt voor de op- en/of 
overslag van illegale wapens en explosieven, zoals onlangs het 
geval bleek te zijn met de Palestijns-Arabische vertegenwoordiging 
in Praag? Zie daarover o.a.: http://www.jpost.com/International/
Czech-expert-Palestinians-may-have-used-Czech-Republic-for-
weapons-transit-337141 

61 Hoe beoordeelt u de zorgen van de Palestijnse vertegenwoordigers 
aangaande de toegang tot land en water in area C? Op welke wijze 
kan Nederland en/of de Europese Unie bijdragen aan het vergroten 
van de toegang tot land en water in area C? 

62 Welke maatregelen of acties heeft de Nederlandse zijde toegezegd 
inzake het opnieuw op gang brengen van vervoer van goederen, in 
het bijzonder tussen Gaza en de Westelijke Jordaanoever? 

63 Zal de Israëlische regering op korte termijn de afspraken nakomen 
die eerder zijn gemaakt t.a.v. de containerscanner op de grens met 
Gaza en mogelijk maken dat de handelsstroom tussen Gaza en de 
Westelijke Jordaanoever wordt hervat? Welke vooruitgang is ter 
zake geboekt, sinds de scanner voor dit doel begin december niet in 
gebruik genomen kon worden als gevolg van verzet van de 
Israëlische regering? 

64 Kan de Kamer worden geïnformeerd over de bevindingen van de 
Nederlandse en Israelische experts die de (on-) mogelijkheden 
omtrent de handelsstroom van de scanner gaan inventariseren? Zo 
ja, wanneer? Zo nee, waarom niet? Wanneer komt de missie van 
Nederlandse en Israëlische experts over de mogelijkheden en 
onmogelijkheden m.b.t. het gebruik van de scanner bij de grens 
met Gaza met haar resultaten? Indien deze bekend zijn, wat zijn de 
bevindingen? Hoe apprecieert u deze? 

65 Werken beide door Nederland gefinancierde scanners momenteel? 
Zo nee, waarom niet en per wanneer zal dit het geval zijn? Zo ja, 
wat zijn de eerste resultaten van het gebruik van de scanners? 

66 Heeft Nederland in de gesprekken met de Palestijnse vertegenwoor-
digers haar zorgen geuit over de heldenontvangst van terroristen 
door Abbas en de alarmerende toename van terreuraanvallen in 
Judea en Samaria? Zo ja, wat was de reactie? Zo nee, waarom niet? 

67 Kunt u toelichten hoe de uitspraak van de Palestijnse Autoriteit dat 
zij bereid is tot verzoening met Hamas mits dit proces aan 
verkiezingen gekoppeld is, zich verhoudt met het feit dat de 
Palestijnse Autoriteit eigen verkiezingen al jarenlang tegenhoudt, 
uit angst dat Hamas een verkiezingsoverwinning zal behalen? 

68 Hoe verhoudt de uitspraak van Minister-President Rutte in 
Nieuwsuur «Het werd een groot ding, zoals dat tegenwoordig heet, 
maar ik zal u zeggen: het zat niet eens in mijn programma» zich met 
uw brief, waarin u stelt dat «een ceremoniële opening door de 
Minister-President was voorzien ({)»? 

69 Kunt u een reactie geven op het bericht van Missing Peace «Het 
volledige verhaal over Rutte’s bezoek aan Israël», waarin onder 
meer wordt gesteld dat in het tussen Israël en de Palestijnse 
Autoriteit gesloten Wye akkoord is vastgesteld dat de IDF verant-
woordelijk is voor de veiligheid en de handhaving van de orde in 
het gebied dat de Minister van Buitenlandse Zaken wilde bezoeken? 
http://missingpeace.eu/nl/2013/12/het-volledige-verhaal-over-ruttes-
bezoek-aan-israel/ 
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Nr Vraag 
70 Indien klopt dat de IDF volgens het Wye akkoord verantwoordelijk 

is voor de veiligheid in het gebied dat de Minister van Buitenlandse 
Zaken wilde bezoeken, waarom weigerde de Minister dan beveili-
ging door Israël? 

71 Deelt u de zorgen van de Palestijnse vertegenwoordigers over het 
gebrek aan toegang tot land en water? Zo ja, wat heeft u daarover 
toegezegd? 

72 Op welke wijze wenst u de aanbevelingen van de Wereldbank over 
de toegang tot Palestijnse grond te steunen om daarmee de 
Palestijnse donorafhankelijkheid te verkleinen? 

73 Hoe beoordeelt u de plannen van de PA met Rusland m.b.t. de 
exploratie van aardgas in het Palestijnse deel van de Middellandse 
Zee en olie op de Westelijke Jordaanoever (http://news.yahoo.com/
abbas-seeks-1-billion-gaza-deal-russia-143355144.html)? Deelt u de 
opvattingen dat de PA (en Hamas), Rusland en Israël zouden 
moeten overleggen over exploratie en verdelingen van de 
opbrengsten van deze grondstoffen? Indien neen, waarom niet? 
Indien ja, deelt u de mening dat Nederland d.m.v. het Samenwer-
kingsforum met Israël aangaande energie hierop bij Israël moet 
aandringen? 

74 Hoe waarborgt de regering dat activiteiten in het verlengde van het 
Nederlands-Israëlische Samenwerkingsforum niet doelstellingen en 
activiteiten van het Nederlands-Palestijnse Samenwerkingsforum 
ondermijnen, specifiek op het gebied van water? 

75 Hebben de Israëlische autoriteiten u sinds het verschijnen van de 
brief nog uitgelegd waarom het deel van het bezoek in Hebron per 
se door hen beveiligd moest worden? Zo ja, wat was hun uitleg? 
Indien neen, bent u bereid alsnog met het Palestijnse gemeentebe-
stuur een bezoek aan die stad af te leggen? 

76 Hoe waarborgt de regering dat activiteiten in het verlengde van het 
Nederlands-Israëlische Samenwerkingsforum niet bijdragen aan 
schendingen van de mensenrechten en/of het humanitair 
oorlogsrecht? 

77 Heeft Nederland een schriftelijke overeenkomst met Israël dat de 
door Nederland gedoneerde scanner voor de grens van Gaza 
gebruikt gaat worden voor de uitvoer van containers van Gaza naar 
de Westoever? Zo neen, welke overeenkomst is er wel? 

78 Zijn de scanners eigendom van Israël of van de Palestijnse 
Autoriteit? 

79 Wanneer maakte Israël op informele wijze bekend dat de scanners 
niet gebruikt zouden worden? 

80 Wanneer maakte Israël op formele wijze bekend dat de scanners 
niet gebruikt zouden worden? 

81 Hoe kan het dat de scanner die gebruikt zou worden bij de 
Allenby-brug tussen Jordanië en de Westoever nog steeds niet 
operationeel is? 

82 Wanneer verwacht het kabinet dat de scanner voor Gaza opera-
tioneel zal zijn? 

83 Wat gaat u doen als de scanner voor Gaza niet binnen afzienbare 
tijd operationeel is? 

84 Klopt het dat de door Nederland gefinancierde containerscanner al 
wel in gebruik is voor goederen die voor Europa bedoeld zijn? 

85 Heeft u opheldering gevraagd bij de Israëlische autoriteiten 
waarom zij bij het bezoek aan Hebron een ander beveiligingsproto-
col gevolgd is dan bij het bezoek van eerdere delegaties? Zo ja, wat 
was hiervoor de reden? 
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86 Er wordt gesproken over zorgen van Palestijns-Arabische vertegen-

woordigers over het Israelische beheer van «Area C» en het feit dat 
de Palestijnse Autoriteit geen volledige toegang tot dat gebied 
heeft. Deelt u de opvatting dat Area C alleen al op basis van de 
door de PLO ondertekende Oslo-akkoorden momenteel legitiem 
onder Israelisch beheer valt en dat de toekomstige status ervan en 
die van de Joodse dorpen en stadjes in het gebied, moet worden 
bepaald in bilaterale onderhandelingen tussen de staat Israel en de 
PLO? Zo nee, waarom niet? 

87 Er wordt gesproken over zorgen van Palestijns-Arabische vertegen-
woordigers over de factor veiligheid die Israel toebedeelt aan 
terreinen die noodzakelijk zijn voor het economisch levensvatbaar 
maken van de Westelijke Jordaanoever (de landstreken Judea en 
Samaria). Deelt u de opvatting dat Israel op grond van de Oslo-
akkoorden het recht heeft en in algemene volkenrechtelijke zin zelfs 
de plicht, om de veiligheid in die gebieden te handhaven? Zo nee, 
waarom niet? 

88 Bent u bekend met het feit dat Israel onder andere op grond van de 
door de PLO ondertekende Oslo-akkoorden het recht heeft de 
(toegangswegen naar de) Joodse enclave in de stad Hebron te 
beveiligen? Zo ja, waarom impliceert u dan dat van een onrechtma-
tige beveiligingssituatie sprake zou zijn die rechtvaardigt dat de 
rondgang door de binnenstad van Hebron werd afgezegd? Kunt u 
gedetailleerd uiteenzetten om welk traject het gaat «dat normaal 
gesproken zonder Israelische beveiliging [wordt] afgelegd» en of 
Israelische veiligheidstroepen zich daar op grond van de Israelische 
overeenkomsten met de PLO onrechtmatig zouden bevinden? 

89 Tijdens het regeringsbezoek aan Israel werd sterk de nadruk gelegd 
op bilaterale samenwerking op het gebied van innovatie. Wat zijn 
de precieze redenen waarom de Minister van Economische Zaken, 
die voor innovatiebeleid verantwoordelijk is, niet is meegegaan en 
bijgevolg niet aan de eerste sessie van het samenwerkingsforum 
heeft deelgenomen? 

90 Er wordt in de brief gesproken over «bereikte resultaten die dienen 
als basis voor verdere verdieping van de bilaterale banden, 
waaronder [{]» en vervolgens worden 8 resultaten genoemd. Welke 
andere resultaten worden hier onvermeld gelaten? 

91 Is met de Israelische gesprekspartners ook gesproken over het 
«staande» Nederlandse «ontmoedigingsbeleid» ten aanzien van het 
zaken doen met Israelische bedrijven die zijn gevestigd of (ook) 
opereren in de Joodse stadjes en dorpen in de betwiste gebieden 
die op basis van Israelische overeenkomsten met de PLO momen-
teel onder Israelisch beheer vallen en waarvan de toekomstige 
status in bilaterale onderhandelingen tussen Israel en de PLO moet 
worden beslist? Zo nee, waarom niet? Zo ja, wilt u daar dan 
uitgebreid verslag van doen en daarbij ook de Israelische reactie 
weergeven? 

92 Hebben ambtenaren van het Ministerie van Buitenlandse Zaken 
inzake het «staande» Nederlandse «ontmoedigingsbeleid» sinds 
het aantreden van het kabinet Rutte II actief contact gezocht met 
Nederlandse bedrijven die in Israel investeren of daar anderszins 
actief zijn? 

93 Kunt u toelichten waarom er voor andere landen met territoriale 
disputen geen vergelijkbaar ontmoedigingsbeleid geldt en er 
tijdens handelsmissies ook geen vergelijkbare maatregelen ter 
ontmoediging van handel worden genomen als het gaat om landen 
als China, Turkije en Marokko? 
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Nr Vraag 
94 Hoe apprecieert u de beslissing van Duitsland om entiteiten in 

nederzettingen expliciet uit te sluiten van twee bilaterale overeen-
komsten aangaande wetenschappelijke en high samenwerking 
(http://www.haaretz.com/news/diplomacy-defense/.premium-
1.570071 en http://www.dtoday.de/startseite/politik_artikel,-Vor-
Merkels-Israel-Reise-Streit-um-Forschungsabkommen-
_arid,316677.html)? Wenst u samenwerking met de Hebreeuwse 
Universiteit en met high tech firma’s te heroverwegen in dit licht? 
Indien neen, waarom niet? 

95 Hoe verhoudt zich de investering van de regering in de lange 
termijn relatie met Israël tot de enorme investering die de Israëli-
sche regering tegelijkertijd doet in de uitbreiding van nederzettin-
gen en de verdieping van de bezetting van de Palestijnse gebieden? 

96 Waarom kwalificeert de regering de betrekkingen met Israël als 
voortreffelijk, terwijl de Israëlische regering het internationaal recht 
op zeer ernstige wijze blijft schenden en doorgaat met beleid dat de 
twee-statenoplossing ernstig bedreigt? Op welke wijze heeft het 
kabinet gedurende het Nederlands-Israëlische Samenwerkingsfo-
rum kenbaar gemaakt dat dit beleid onaanvaardbaar is en moet 
stoppen? 

97 Waarom heeft u in antwoord op schriftelijke vragen van het lid 
Voordewind (2014Z00450) gesteld dat het kabinet «geen bezwaar 
heeft tegen samenwerking met Mekorot, voor zover die samenwer-
king betrekking heeft op activiteiten binnen de Groene Lijn of 
buiten Israël die niet ten gunste van nederzettingen komen?», en 
anderzijds in de media gesteld dat het kabinet «geen enkel bezwaar 
ziet» tegen de samenwerking tussen Vitens en Mekorot? Hoe 
verklaart u het verschil? 

98 Het ontmoedigingsbeleid van het kabinet richt zich onder meer op 
«activiteiten buiten nederzettingen die ten gunste komen aan 
nederzettingen». Kunt u hier een nadere uiteenzetting over geven? 
In hoeverre verricht Mekorot activiteiten ten gunste van nederzet-
tingen, zoals waterzuivering, die vallen onder het ontmoedigings-
beleid, en waarom bent u ten aanzien van dit bedrijf dan van 
mening dat Nederlandse bedrijven er zaken mee kunnen doen? 

99 Waarom ziet het kabinet geen reden om excuses aan te bieden voor 
het schrappen van het bezoek door de Minister voor Buitenlandse 
Handel en Ontwikkelingssamenwerking aan de Shafdan waterzuive-
ringsinstallatie, gegeven ook het feit dat het leidde tot het ontbie-
den van de Nederlandse ambassadeur door Israël? 

100 Waarom ziet het kabinet de beslissing van Vitens om de samenwer-
king met Mekorot te beëindigen niet als een uitvloeisel van zijn 
beleid, terwijl Vitens zelf de afzegging van het geplande bezoek aan 
Mekorot door de Minister voor BuHa & OS, en de ophef die dit 
veroorzaakt heeft, aanvoert als reden om in gesprek te gaan met 
het Ministerie van Buitenlandse Zaken over de samenwerking met 
Mekorot, alsmede gesteld heeft dat Buitenlandse Zaken de zorgen 
van Vitens over de samenwerking met Mekorot in dit gesprek «op 
geen enkel moment» heeft weggenomen? 

101 Waarom heeft het Ministerie van Buitenlandse Zaken, indien 
samenwerking met Mekorot niet valt onder het ontmoedigingsbe-
leid, Vitens in het gesprek op 9 december 2013 niet juist aangemoe-
digd om zaken te doen met Mekorot, aangezien de Minister van 
Buitenlandse zaken doen met Israël aanmoedigt om dat het goed is 
voor Israël, voor Nederland en het vredesproces? 
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Nr Vraag 
102 Klopt het dat de Minister-President tijdens het bezoek aan Israël en 

de Palestijnse Gebieden openlijk gesteld heeft voor Mekorot een 
uitzondering te maken op het ontmoedigingsbeleid, omdat het een 
monopolie heeft en «we dus geen alternatief hebben» (NRC, 
7 januari 2014) Zo ja, hoe verhoudt zich deze uitspraak tot het 
afzeggen van het bezoek van de Minister voor BuHa en OS aan 
Mekorot? 

103 Waarom heeft de Minister van Buitenlandse Zaken voor het 
NOS-journaal gezegd «geen enkel bezwaar» te hebben tegen de 
samenwerking tussen Vitens en Mekorot, en is dit standpunt niet 
kenbaar gemaakt door het Ministerie van Buitenlandse Zaken in het 
gesprek op 9 december 2013 met Vitens? 

104 Waarom heeft het Ministerie van Buitenlandse Zaken (NRC, 
7 januari 2014) gesteld zich niet te herkennen in het beeld dat van 
het gesprek met Vitens werd geschetst? 

105 Waarom heeft de Minister van Buitenlandse Zaken voor het 
NOS-journaal (http://nos.nl/video/585774-timmermans-geen-druk-
op-vitens.html) gezegd «geen enkel bezwaar» te hebben tegen de 
samenwerking tussen Vitens en Mekorot, en kon het Ministerie van 
Buitenlandse Zaken desgevraagd niet verklaren waarom het «geen 
bezwaar» had tegen de voorgenomen samenwerking tussen Vitens 
en Mekorot (NRC, 7 januari 2014)? Klopt het dat de Minister in het 
journaal een ander standpunt innam dan zijn eigen ministerie in het 
gesprek met Vitens op 9 december 2013? 

106 Waarom heeft het kabinet het Nederlandse bedrijf Royal Haskoning 
wel actief ontmoedigd over de bouw van een rioolwaterzuiverings-
installatie in Oost-Jeruzalem en de samenwerking tussen Vitens en 
Mekorot, voor zover deze betrekking zou hebben op activiteiten in 
bezet gebied en ten behoeve van nederzettingen, niet? 

107 Klopt het dat de Minister-President tijdens het bezoek aan Israël en 
de Palestijnse Gebieden een uitzondering heeft gemaakt op het 
ontmoedigingsbeleid ten aanzien van Mekorot? Zo ja, waarom 
heeft het Ministerie van Buitenlandse Zaken dit niet medegedeeld 
aan Vitens in het gesprek met Vitens op 9 december 2013? 

108 Kunt u inzicht geven hoeveel bedrijven af hebben gezien van 
economische activiteit in de bezette gebieden vanwege het 
ontmoedigingsbeleid? 

109 Wat houdt het «staande» Nederlandse «ontmoedigingsbeleid» 
precies in, wanneer werd het operationeel, hoe werd het sindsdien 
geïmplementeerd, en op welke wijze en wanneer werd dat met de 
Israelische regering gecommuniceerd? 

110 Kunt u een toelichting geven op de voorgenomen trilaterale 
ontwikkelingssamenwerking? 

111 Hoeveel geld zal Nederland aan het «Training Doctors» programma 
besteden? 

112 Heeft de regering, naar aanleiding van zorgen die Israël zou hebben 
geuit over de humanitaire situatie in Gaza, benadrukt dat de 
hoofdoorzaak van humanitaire noden in Gaza de aanhoudende 
Israëlische blokkade is? Heeft de regering het collectieve Europese 
standpunt overgebracht dat Israël de grensovergangen met Gaza 
onmiddellijk, blijvend en onvoorwaardelijk moet openen voor de 
doorstroom van humanitaire hulp, commerciële goederen en 
personen, conform de verplichtingen die Israël onder het internatio-
naal recht heeft? 
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Nr Vraag 
113 Wat zijn Israëls belangen bij samenwerking met Nederland op het 

gebied van ontwikkelingssamenwerking in derde landen? Hoe 
verhouden zich deze samenwerkingsambities en eventuele 
toekomstige activiteiten in dat verband tot de grote schade die 
Israël heeft toegebracht en toebrengt aan duurzame ontwikkeling in 
de bezette Palestijnse gebieden? 

114 Is met de Palestijns-Arabische vertegenwoordigers gesproken over 
het vraagstuk van de systematische anti-Israelische en anti-Joodse 
ophitsing door functionarissen en instellingen van de Palestijnse 
Autoriteit? Zo nee, waarom niet? Zo ja, wilt u daar verslag van 
doen? 

115 De volgende bijeenkomsten van de bilaterale fora zullen, zo 
vermeldt de brief, op nader te bepalen momenten in 2015 in 
Nederland plaatsvinden. Kunt u toelichten om wat voor bijeenkom-
sten het zal gaan? Is de regering voornemens Israëlische en 
Palestijnse ondernemers naar Nederland te halen? Gaat de regering 
zich ook inzetten om Ministers van beide partijen in Nederland te 
verwelkomen? 

116 Gaat de Innovatiedag van 2014 in Nederland, Israël of de Pales-
tijnse Gebieden plaatsvinden? 

117 Kunt u de stevige impuls aan de economische relatie kwantificeren? 
Hoeveel contracten zijn afgesloten n.a.v. het Samenwerkingsforum 
met Israël? 

118 Hoe rijmt u de conclusie dat dit «bijzonder geslaagde bezoeken» 
zijn geweest met de incidenten omtrent de containerscanner, de 
wandeling in Hebron en de Israëlische kritiek op het terugtrekken 
van Nederlandse bedrijven uit Israël en de Palestijnse Gebieden?
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